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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 14 augusti 2017 

 

Ledamöter  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice ordförande SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Lisbeth Andersson PRO Farsta centrum 

  

Tjänstepersoner  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Jonas Wilhelmsson  § 1-2 avdelningschef egen regi 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och vice ordföranden tisdag den 15 augusti 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 7 juni 2017 anmäldes 

och lades till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet den 24 augusti 

Ärende nr 3: Ny lokal parkplan för Farsta stadsdelsområde 

Rådet undrade hur planen följs upp. Förvaltningen lovade ta reda 

på svaret till nästa sammanträde. Eventuellt kan förvaltningens 

parkingenjör själv delta och berätta mer. 

 

Ärende 5: Ombyggnad och omstrukturering av Edö vård- och 

omsorgsboende och servicehus. Genomförandebeslut 

Avdelningschef Jonas Wilhelmsson presenterade huvuddragen i 

förvaltningens beslutsunderlag (tjänsteutlåtandet är ännu inte helt 

klart), och besvarade frågor. Rådet uttryckte som sin bestämda 

mening att det är viktigt att det byggs en eller ett par lägenheter 

för parboende när äldreboenden byggs eller byggs om. 

 

Ärende nr 7: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Veckobo 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 9: Läs mig! Nationell kvalitetsplan för vård och 

omsorg om äldre (SOU 2017:21). Remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 10: Slutrapport från utredning av servicehus. Remiss 

från kommunstyrelsen 

Efter frågor från rådet klargjorde avdelningschef Per-Ove 

Mattsson vad som är vård- och omsorgsboende respektive 

servicehus och att båda boendeformerna ingår i det som officiellt 

benämns särskilt boende. Äldreboende är ett mer diffust 

samlingsbegrepp. Det nya begreppet mellanboende används som 
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ett arbetsnamn inom Stockholms stad för en tänkt ny boendeform 

som inte planeras vara biståndsbedömd. 

 

Rådet undrade vad som betraktas som hög ålder, ett av de 

kriterier som i kombination med oro eller otrygghet föreslås ska 

gälla för att man ska beviljas boende i servicehus. Per-Ove 

Mattsson svarade att praxis är äldre över 80 år. 

 

När det gäller den långsiktiga planeringen för äldreboenden 

nämnde Per-Ove att den uppdateras varje år. Nämnden och även 

rådet får planen som en bilaga till den flerårsbudget som tas fram 

varje vår. (I år diskuterade rådet det ärendet vid sitt sammanträde 

den 10 april, inför nämndens behandling och beslut vid 

sammanträdet den 20 april.) 

 

Ärende nr 12: Motion M om att säkerställa en effektiv och god 

läkemedelshantering inom hemtjänsten Remiss från 

kommunstyrelsen 

Rådet tyckte att det var en bra motion. 

 

Ärende nr 15: Detaljplan för del av Sköndal 2:1 vid kvarteret 

Korintkakan. Remiss från stadsbyggnadsnämnden 

Rådet lämnade följande synpunkter på ärendet: 

 

1. Pensionärsrådet framför följande synpunkter som svar på 

remissen av förslag till detaljplan för del av Sköndal 2:1 vid 

kvarteret Korintkakan i Sköndal. 

2. Vi anser att stadsdelsnämnden bör avslå byggnationen och i 

övrigt överlämna stadsdelsförvaltningens och 

pensionärsrådets svar på remissen. 

 

Ett omfattande bostadsbyggande pågår och planeras i Sköndal 

och Farsta de allra närmaste åren. Det handlar om flera tusen 

bostäder. Det aktuella projektet med 15 radhuslägenheter 

motsvarar mindre än 0,5 % av planerad byggnation och kan 

således bidra med en synnerligen liten del av planen.  
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Bara inne på Stora Sköndal beräknas det blir 4 000 till 6 000 nya 

bostäder. 

 

Den aktuella marken är ett uppskattat parkområde som till största 

del skulle försvinna och försämras om dessa hus byggdes. 

Dagens parkrum är en fin entré till Sköndals centrum, vilket 

förvaltningen anför. Denna försvinner om radhusen byggs. 

 

Den föreslagna bebyggelsen kommer att gränsa till ett 

radhusområde från 1950-talet och som bedöms ha stora 

kulturhistoriska värden de är s.k. grönklassade. 

 

Dessutom delar vi förvaltningens uppfattning att radhuslängorna 

skiljer sig från övrig bebyggelse i Sköndal. Färgsättningen är 

dyster och husen är alldeles för höga. Radhusen blir till en hög 

och mörk vägg som förstör natur och kulturvärden. 

 

Man har i remissen dåligt förklarat hur förlusten av naturmiljö 

skall kompenseras. Det är många kategorier av boende i Sköndal 

som utnyttjar detta område. (Här nämns några) 

 Föräldrar med barn på promenad  

 Föräldrar på väg till och från förskolan 

 Hundägare på promenad 

 Gående på väg till och från busstationerna  

 Backen upp mot Finbagarvägen är en mycket populär 

pulkabacke på vintern 

 

Vidare anförs att det saknas dels en solstudie och dels, kan vi 

konstatera, en grundvattensanalys. Sjunkande grundvattennivåer 

har observerats och påtalats som ett allvarligt problem de senaste 

åren. Bebyggelse och asfaltering förhindrar eller försvårar 

infiltration av regnvatten i marken och därför påfyllnad av 

reserven för grundvatten. 

 

Vidare har man inte belyst trafiksituationen när de planerade 

butikerna Willys och Plantagen byggs. Dessa kommer att kraftigt 

öka biltrafiken till Sköndal. Både förvaltningen och detaljplanen 

ger vid handen att kollektivtrafiken är god för området. Men även 
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om det inte ingår i detta remissvar så kan vi konstatera att 

påfarten till Sköndal inte är löst. Trafiksituationen vid påfarten 

till Sköndal är redan svår. 

 

§ 3  Information från förvaltningen 

Förvaltningen hade inget särskilt att informera om. 

 

§ 4  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

§ 5  Övriga frågor  

Förvaltningen påminde om att det finns en fotograf på plats i 

anslutning till nämndens sammanträde torsdag den 24 augusti för 

att fotografera de i nämnden och råden som saknar bild på 

stadens hemsida. 

 

Förvaltningen påminde också om den tillgänglighetsvandring 

som anordnas för nämnd och råd måndag den 21 augusti, och där 

sista dag att anmäla förhinder är idag. 

 

§ 6  Sammanträdet avslutas 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 


